
 

     

ZÁVĚREČNÁ ZPRÁVA 

18. diskusní fórum z cyklu SMART COMMUNITY 

 

PRIORITNÍ INVESTICE PRAHY 2025 – 2026 

VYUŽITÍ BROWNFIELDS & BYTOVÁ VÝSTAVBA  
 

V úterý 20. 5. 2025 proběhlo v Sále architektů Staroměstské radnice v Praze již 

18. diskusní fórum cyklu Smart Community zaměřené zejména na bytovou 

výstavbu na území Prahy a využití brownfields. Akce se konala pod záštitou 

náměstka primátora hl. m. Prahy, pana Petra Hlaváčka a radního hl. města Prahy 

pro rozpočet, pana Zdeňka Kováříka.   

 

 

 

 

 

 

Přítomné uvítala jménem pořadatele, společnosti TOP EXPO CZ, paní Miloslava Veselá, 

která představila cyklus a cíle programu Smart Community, který vytváří prostor k 

žádoucímu propojení mezi různými odvětvími jako udržitelná výstavba, inteligentní budovy, 

správa budov, energetická bezpečnost a náročnost, plynulost dopravy, zásobování vodou 

apod.). Upozornila na skutečnost, že  24. 4. 2025 ZHMP schválilo největší změnu územního 

plánu v historii Prahy a poděkovala partnerům. 

 

 

 

 

 

Úvodním vystoupení nazvané Praha v pozici investora přednesl člen Rady hl. m. Prahy pro 

oblast financí, rozpočtu, fondů a podpory podnikání, pan Zdeněk Kovářík. Představil prioritní 

směry, které jsou financovány z městského rozpočtu vč. výše alokovaných prostředků. 

Následně posluchačům jmenovitě představil 20 největších investic roku 2025. Zájemci si je 

mohou prohlédnout pod linkem přednášky. Na dostupné bydlení město v roce 2025 vynaloží 

600 mil. Kč. Závěrem zdůraznil, že Praha chystá změnu územního plánu v horizontu 1 roku a 

bydlení bude velkou prioritou. 

http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/18-pif/prezentace-pif/vesela_miloslava.pdf
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/18-pif/prezentace-pif/kovarik_zdenek.pdf


 

     

 

Využití brownfields Prahy a bytová výstavba bylo tématem přednášky ředitele Sekce 

rozvoje města IPR Praha, pana Jaromíra Haince. Vymezil základní parametry uvažování o 

brownfieldech a představil 4 pražské příklady proměny brownfieldů Holešovice – Bubny, 

Rohanský ostrov, Nákladové nádraží Žižkov a Smíchov City. Upozornil na skutečnost, že v 

Praze za roky 2014 – 2024 vzrostla cena bytů o 266 %.  Dle Strategie rozvoje bydlení 

v hl. m. Praze se město se snaží o „zahuštění“ stávajících území a maximální využití 

brownfields. Doporučený počet bytů ze strategie se přesto dlouhodobě nedaří naplňovat. 

Většímu zahuštění často brání např. výškové regulace, v brownfields je limitací vlastnictví 

pozemků. Metropolitní plán Prahy cílí svými hlavními nástroji na ochranu stabilizovaného 

území a důraz na transformaci brownfields, parametrickou regulaci transformačních (i 

rozvojových) ploch, flexibilní nástroje pro dosažení optimálního způsobu regulace a 

vybavenost jako infrastrukturu.  V následné diskusi se zejména přítomní zástupci developerů 

zajímali o důvody přísné výškové regulace ve vybraných lokalitách, která se neslučuje 

s proklamovanou strategií hl. města jako „města krátkých vzdáleností“.  

 

 

 

 

 

Úvodní prezentace pražských developerů patřila panu Petrovi Paličkovi, CEO EP Real 

Estate, a.s. V úvodu definoval BROWNFIELDS jako opuštěné, nevyužívané nebo zanedbané 

nemovitosti, s často ekologickou zátěží (typicky bývalé průmyslové, vojenské nebo dopravní 

areály), které však mají potenciál pro nové využití. Jejich regenerace přináší mnohé přínosy, 

mj. využití již zastavěných ploch místo záboru nové půdy, obnovu městské struktury a zlepšení 

životního prostředí v lokalitě a s tím zvýšení hodnoty nemovitostí nebo nové pracovní 

příležitosti v místě. K výhodám patří i obvyklé napojení na dopravní systém a inženýrské sítě. 

Podrobně jsme se seznámili s lokalitou Bubny-Zátory. EP Real Estate zde ve spojení 

s dalšími developery plánuje výstavbu moderní městské čtvrti, kde najde bydlení 25 000 lidí, 

vzniknou komerční prostory a s tím spojené služby, školy, školky, parky. Projekt klade důraz 

na udržitelnost, dopravu, kvalitu urbanismu, architektury a veřejný prostor. Díky svému 

umístění a dopravní dostupnost jde o ideální lokalitu pro moderní „město krátkých vzdáleností“ 

(centrum města v docházkové vzdálenosti, veškerá infrastruktura v místě).    

Předseda představenstva a CEO Trigema a.s., pan Marcel Soural, představil projekt 

Lihovaru Smíchov. Na levém břehu Vltavy vznikla nová rezidenční čtvrť, která se už z dálky 

hlásí ikonickými továrními komíny, pilovou střechou a fasádami z červených cihel. Velký důraz 

je kladen na zachování genia loci i veřejný prostor. Lihovar má zázemí pro rozmanité fáze a 

styly života. Obyvatelé Smíchov Riverside zde mohou zažívat rozmanité kulturní akce nebo 

se vydat za gurmánskými zážitky. Umění najdete např. v galerii Czech Photo nebo Musoleu 

Davida Černého, autentické speciality z různých koutů světa si můžete nakoupit v jednom  

http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/18-pif/prezentace-pif/hainc_jaromir.pdf
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/18-pif/prezentace-pif/palicka_petr.pdf
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/18-pif/prezentace-pif/soural_marcel.pdf


 

     

 

z největších food marketů v Praze, k dispozici bude celá řada obchodů a služeb. Byty jsou 

k dispozici ke koupi i plně vybavené k pronájmu.    

Třetí developerský projekt představil business Development Director společnosti Passerinvest, 

pan Eduard Forejt. Přednáška nazvaná Brumlovka – jediná svého druhu, představila 

jedinečnou proměnu dříve zanedbané lokality v Praze 4 – Michli na moderní městskou čtvrť 

s bytovými domy, administrativními budovami, obchodními a restauračními prostory, parky se 

vzrostlou zelení, náměstími a dalším upraveným veřejným prostorem. Revitalizace Brumlovky 

přinesla rovněž významný počet nových pracovních míst, která přispívají do státního a 

městského rozpočtu. V roce 2025 Brumlovka získala certifikaci Fitwell s nejvyšším 

hodnocením tří hvězd, čímž se stala jedinou takto oceněnou lokalitou 

v kontinentální Evropě. 

Prezentace úspěšných revitalizací území byla oceněna potleskem přítomných a uznáním, že 

se i přes mnohé legislativní těžkosti a rostoucí finanční nároky se developerům daří projekty 

realizovat. Městu tak přináší mj. modernizaci infrastruktury, vytváří kvalitní veřejný prostor a 

občanskou vybavenost, výrazným způsobem podporují zdravý životní styl. Vytvářením nových 

možností bydlení a pracovních příležitostí pak v neposlední řadě přináší významný ekonomický 

přínos pro město i státní rozpočet.     

Odkazy na přednášky v této Závěrečné zprávě jsou interaktivní. Prezentace najdete také na 

stránkách akce, společně s fotogalerií z konference. Pokud budete potřebovat některé 

z fotografií ve vyšším rozlišení, kontaktujte prosím pořadatele.  

 
 

Děkujeme všem účastníků a partnerům a těšíme se na další setkání! 
 
 
 

Kompletní informace na www.top-expo.cz/smart-city/smart-city-2025/pif 
Kontakt pro tisk: Ing. Martin Dostoupil, marketing@top-expo.cz, gsm: +420 723 950 992 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/18-pif/prezentace-pif/forejt_eduard.pdf
mailto:marketing@top-expo.cz


 

     

 

         DĚKUJEME PARTNERŮM KONFERENCE! 

 

generální partner konference 

 

 

 

 

hlavní partneři konference 

 

 

 

 

 
 

             mediální partneři konference 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 


